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Lajosmizse Város Önkormányzata Lajosmizse Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének   Képviselő-testületének 

Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága  Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és 

      Városstratégiai Bizottsága 

 

Lajosmizse Város Önkormányzata 

                                                   Képviselő-testületének 

                                              Önkormányzati Bizottsága 

2022.      október 18-án megtartott együttes bizottsági ülésről  

                               készült jegyzőkönyv 

 

Ikt. sz: LMKOH/220-27/2022. 

 

A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság ülésén hozott határozatok száma és tárgya: 

140/2022. (X. 18.) PEB hat. A 0606. hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  

kérelmek 

 

141/2022. (X. 18.) PEB hat. Általános célú villamos energia beszerzése 2023. 

évre 

 

142/2022. (X. 18.) PEB hat.       Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkentési  

          intézkedéseiről 

 

143/2022. (X. 18.) PEB hat. Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. -  2022. 

08. 31. időszak közötti nem közművel 

összegyűjtött háztartási szennyvízre vonatkozó 

beszámolójának elfogadása 

 

A Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottság ülésén hozott 

határozatok száma és tárgya: 

46/2022. (X. 18.) MKVB hat. A 0606. hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  

kérelmek 

 

47/2022. (X. 18.) MKVB hat. Általános célú villamos energia beszerzése 2023. 

évre 

 

48/2022. (X. 18.) MKVB  hat.           Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkenté- 

si intézkedéseiről 
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49/2022. (X. 18.) MKVB hat. Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. -  2022. 

08. 31. időszak közötti nem közművel 

összegyűjtött háztartási szennyvízre vonatkozó 

beszámolójának elfogadása 

 

 

Az Önkormányzati Bizottság ülésén hozott határozatok száma és tárgya: 

 

121/2022. (X. 18.) ÖB hat. A 0606 hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  

kérelmek 

 

122/2022. (X. 18.) ÖB hat. Általános célú villamos energia beszerzése 2023. 

évre 

 

123/2022. (X. 18.) ÖB hat. Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökken- 

tési intézkedéseiről 

 

124/2022. (X. 18.) ÖB hat. Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. -  2022. 

08. 31. időszak közötti nem közművel 

összegyűjtött háztartási szennyvízre vonatkozó 

beszámolójának elfogadása 
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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság, a Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és 

Városstratégiai Bizottsági Bizottság és az Önkormányzati Bizottság 2022. október 18-

án, Lajosmizse Város Önkormányzata Dísztermében 13.00 órakor megtartott együttes 

soros bizottsági ülésről. 

 

Jelen vannak:  

Pénzügyi Ellenőrző Bizottság tagjai: 

 

  Sebők Márta    bizottság elnöke 

  Cseh Katinka    bizottság tagja 

  Péli Szilveszter   bizottság tagja 

  Belusz László                                bizottság tagja 

Tóth-Orlov Bettina   bizottság tagja  

 

Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégiai Bizottság  

tagjai: 

  Lukács Józsefné   bizottság elnöke 

Cseh Katinka    bizottság tagja 

Borbély Ella    bizottság tagja 

Sápi Tibor     bizottság tagja 

Bagó István     bizottság tagja 

   

Önkormányzati Bizottság tagjai: 

  Belusz László bizottság elnöke 

Sebők Márta    bizottság tagja  

Borbély Ella  bizottság tagja 

Sápi Tibor  bizottság tagja 

Bagó István   bizottsági tagja 

   

Tanácskozási joggal megjelentek: Basky András polgármester 

      Fekete Zsolt alpolgármester 

      dr. Balogh László jegyző 

      Muhariné Mayer Piroska aljegyző 

      Rostásné Rapcsák Renáta vezetői referens 

      Farkasné Őze Angéla Pü. Iroda irodavez. 

      Szilágyi Ödön Önk. Iroda irodavez. 

      dr. Tóth Andrea Jegyzői Iroda irodavez. 

      Horváth Sándor pályázati referens 

      Sipos Ágnes Meserét óvodavezető 
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      Óber Roland Műv. Ház vezető 

      Vörösné Gajdácsi Anita EGYSZI int.vez.h. 

      Zsolnainé Cserni Andrea IGSZ vezető 

      dr. Csikai Zsolt belső ellenőr 

   

     

Jegyzőkönyvvezető: Márton Györgyné 

 

Sebők Márta PEB elnök 

Tisztelettel köszöntöm a mai együttes bizottsági ülésünkön megjelenteket. 

Megállapítom, hogy a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 5 főből 5 fővel határozatképes, a 

Mezőgazdasági Környezetvédelmi és Városstratégiai Bizottság 5 főből 5 fővel van 

jelen, az Önkormányzati Bizottság 5 főből 5 fővel van jelen. 

A meghívót mindenki megkapta, az abban foglalt napirendi pontok mindenki előtt 

ismertek. Kérdezem, hogy van-e még valakinek egyéb módosításra, illetve kiegészítésre 

javaslata? Nincs. Aki elfogadja a meghívó szerinti napirendi pontok tárgyalását, kérem, 

kézfelemeléssel jelezze. 

Megállapítom, hogy a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt-, az Önkormányzati Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt-, a Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégiai 

Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt- az alábbi napirendi 

pontok tárgyalását fogadta el: 

 

Napirendi pontok:       Előterjesztő: 

1./ Előkészítő döntések meghozatala a „Helyi egészség- Basky András 

     ügyi és szociális infrastruktúra fejlesztése” című pályá- polgármester 

     zati kiírással kapcsolatosan III. 

 

2./ A 0606. hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  Basky András 

     döntések        polgármester 

 

3./ Általános célú villamos energia beszerzése 2023. évre Basky András 

         polgármester 

 

4./ Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkentési in- Basky András 

     tézkedéseiről       polgármester 

 

5./ Faragó Környezetvédelmi Kft. 2022. 01. 01. – 2022.   Basky András 

     08. 31. időszak közötti nem közművel összegyűjtött polgármester 

     háztartási szennyvízre vonatkozó beszámolójának el- 

     fogadása 

 

6./ Egyebek – Helyi adók felülvizsgálata (szóban) 
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1./ Napirendi pont 

Előkészítő döntések meghozatala a „Helyi egészségügyi és szociális infrastruktúra 

fejlesztése” című pályázati kiírással kapcsolatosan III. 

Sebők Márta PEB elnök 

Felkérem a polgármester urat, hogy mondjon erről néhány szót. 

Basky András polgármester 

Korábban arról beszéltünk, hogy jó lenne az Egészségház energetikai felújítása. 

Elkészültek a tervek az Egészségház külső szigetelésére, nyílászárók cseréjére. 

Csütörtökre meglesz, hogy első körösen milyen értéket fog képviselni. Jó lenne, ha ide 

át tudnánk csoportosítani forrást, hogy az Egészségház energetikája teljes egészében 

megvalósulhasson, mert a 100 millió forint nem lesz elég. Arról is kértünk ajánlatot, 

hogy mi van akkor, ha megvan az Egészségház külső szigetelése, akkor egy kisebb 

hőszivattyú beszerzése is elég lesz, s ez mennyi lesz. Van arra is ajánlatunk, hogy 

mennyi lesz a hőszivattyú. A pályázatnál mindenképpen javasolt eszközbeszerzést is 

beletenni, mert az plusz pontot ér. A kisbuszcserét kellene beletenni 

eszközbeszerzésként.   

Sebők Márta PEB elnök 

Köszönöm. Van-e kiegészítés? Nincs.  

Ezen napirendi pontnál nem hozunk határozatot, mert még nem ismertek a pontos 

számok. 

 

2./ Napirendi pont 

A 0606. hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos döntések 

Sebők Márta PEB elnök 

Korábbi testületi ülésen döntés született, hogy a Mizsepack Nyomdaipari Kft., a Mizse-

Speed Transport Kft., valamint a Hodosi Kis Kft. által benyújtott kérelem 

vonatkozásában az előttük haladó út aszfaltozásában részt vesz az önkormányzat. Azt 

mondtuk, hogy ha a Képviselő-testületnek lehetősége lesz, segítünk. 1.200.000.- Ft-ért 

elkészült a tervdokumentáció. Kérdés, hogy hogyan tovább ezzel a beruházással. Egyik 

határozat-tervezet arról szól, hogy adjuk vissza az 1.200.000.- Ft-ot, a másik pedig, hogy 

tartsuk meg, és ha a következő időszakban lehetőség nyílik rá, akkor megpróbáljuk 

finanszírozni. Az elkészült tervek 5 évig hatályosak. 

dr. Csikai Zsolt belső ellenőr 

Támogatási szerződés van csatolva az előterjesztéshez. Csak a II. javaslat valósítható 

meg törvényesen, hogy nem fizetjük vissza. 

Sebők Márta PEB elnök 

Van-e arra esély, hogy pályázat kerül kiírásra külterületi utakra? 

Basky András polgármester 

Esély mindig van rá. Ha új pályázat lesz kiírva, akkor van esély rá, de arra garanciát 

vállalni nem lehet. Amikor a Képviselő-testület arra ígéretet tett, hogy ezt a beruházást 

pályázati pénzből megvalósítjuk, nem gondoltunk a jelenlegi inflációs helyzetre. Mivel 
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vissza nem adhatjuk a pénzt, akkor meg kell valósítani, ha pályázati lehetőség lesz, 

abból. 

Borbély Ella ÖB-MKVB tag 

5 éven belül hátha lesz arra lehetőség, hogy ezt az utat meg tudjuk csinálni. 

 

Basky András polgármester 

Erre garanciát vállalni most nem lehet, de 5 év hosszú idő. 

Péli Szilveszter PEB tag 

Amikor ez a dolog felvetődött, akkor nem pályázati feltételekhez lett kötve ennek az 

útnak a kivitelezése, hanem ahhoz, hogy ha ez a három vállalkozás kifizeti a tervet,  

akkor megvalósításra kerül az út. Szilágyi Ödön akkor még kalkulált árat is mondott, 

hogy ez az út mibe kerül. Akkor összesen 25 millió forintot mondott. Amennyiben az út 

megépül, arra mi is tudunk garanciát vállalni, hogy abban a pillanatban visszaadjuk ezt 

a pénzt.  

Sebők Márta PEB elnök 

Erre én nem emlékszem, hogy ez a testület arra kötelezettséget nem vállalt, hogy egy 

éven belül megvalósítja, mert a költségvetésben egy „vas” sincsen. 

Péli Szilveszter PEB tag 

Ezt én megértem. Ez pedig így van. Ez nem pályázathoz volt kötve. Ez a dolog akkor 

bukott el, amikor jöttek a gazdasági problémák országos szinten, pár millióval feljebb is 

ment a kivitelezésnek az összege.  

dr. Csikai Zsolt belső ellenőr 

Ismerem a támogatási szerződéssel kapcsolatos szabályokat. A támogatási szerződés 

megvan, mindenki láthatja, vissza nem térítendő támogatás. A támogatást tervezési célra 

adták. A terv megvalósult, rendelkezésre áll. Külön bekezdés tartalmazza, hogy vissza 

nem térítendő, ha nem valósul meg, akkor sem követelhető vissza a pénz. Tudomásom 

szerint Lajosmizse Város Önkormányzata két dologra mindig szokott vigyázni, hogy a 

költségvetésben feleslegesen ne költsön, a költései szabályszerűek legyenek. Megvan a 

terv, amire adták a pénzt, arra lett elkötve, semmi jogalapja nincs a visszafizetésnek. 

Sebők Márta PEB elnök 

Köszönjük. Van-e hozzáfűzni való? Szavazásra teszem fel a kérdést. 

Aki elfogadja az előterjesztés II. határozat-tervezetét, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 

Péli Szilveszter PEB tag személyes érintettségére tekintettel nem szavaz. 

Megállapítom, hogy a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 3 igen szavazattal – ellenszavazat 

nem volt, - 1 tartózkodással, - 1 fő nem szavazott - az Önkormányzati Bizottság 4 igen 

szavazattal – ellenszavazat nem volt, 1 tartózkodással -, a Mezőgazdasági, 

Környezetvédelmi és Városstratégiai Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt- az alábbi határozatokat hozta: 

140/2022. (X. 18.) PEB hat. 

A 0606 hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  

kérelmek 

HATÁROZAT 
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   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pén- 

   zügyi Ellenőrző Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő- 

   testületnek az előterjesztés II. határozat-tervezetét. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     PEB 

 

46/2022. (X. 18.) MKVB hat. 

A 0606 hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  

kérelmek 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Mező- 

   gazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottsága  

                                 elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az előterjesztés II.    

                                 határozat-tervezetét. 

    Határidő: 2022. október 20. 

    Felelős:     MKVB 

 

121/2022. (X. 18.) ÖB hat. 

A 0606 hrsz-ú külterületi földúttal kapcsolatos  

kérelmek 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ön- 

   kormányzati Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő- 

   testületnek az előterjesztés II. határozat-tervezetét. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     ÖB 

 

3./ Napirendi pont 

Általános célú villamos energia beszerzése 2023. évre 

Sebők Márta PEB elnök 

Az új energiaárak kialakulása mindenki által köztudott. Villamos áram 2023. évre 

várható költségét próbáljuk megsaccolni és ennek fejében döntünk a villamos áram 

igény felhasználásáról. Mi várható, ami lenyomhatja az áram díját? Jól járunk, ha egy 

évre elköteleződünk? 

Basky András polgármester 

A MÁV futott le egy tendert, ő 288.- Ft nettó áron kapta az áramot. Ha ez az 50 

önkormányzat, aki benne van, ezt az árat tudja tartani, akkor a közbeszerzés tartható. Ha 

mi úgy döntünk, hogy ezt nem fogadjuk el, akkor az egész közbeszerzés bukik. 

200.000.- Ft-ba került ez a közbeszerzés nekünk. Ha mi azt mondjuk, hogy nem, akkor 

a másik 50 partnernek borul a közbeszerzése. 1 éves időartamra lett kiírva a 
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közbeszerzés. 3 cég lett megkeresve egyedi ajánlatként, próbaképpen, de mi mint 

önkormányzat, nem kaptunk ajánlatot. 

Szentendrét tudom példának felhozni, aki nem fogadta el a közbeszerzést és büntető 

árakkal kap áramot, nincs szerződése. 

Sebők Márta PEB elnök 

Mi a vélemény? 

Szilágyi Ödön irodavezető 

El kell fogadni, nincs más lehetőség. 

Sebők Márta PEB elnök 

Köszönöm. Aki a határozat-tervezetet elfogadja, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 

Megállapítom, hogy a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt-, - az Önkormányzati Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt -, a Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégiai 

Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt- az alábbi 

határozatokat hozta: 

141/2022. (X. 18.) PEB hat. 

Általános célú villamos energia  

beszerzése 2023. évre 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pén- 

   zügyi Ellenőrző Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-tes- 

   tületnek az előterjesztés határozat-tervezetét. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     PEB 

 

47/2022. (X. 18.) MKVB hat. 

Általános célú villamos energia  

beszerzése 2023. évre 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Me- 

   zőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottsága  

                                 elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az előterjesztés  

                                 határozat-tervezetét. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     MKVB 

 

122/2022. (X. 18.) ÖB hat. 

Általános célú villamos energia  

beszerzése 2023. évre 

HATÁROZAT 
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   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ön- 

   kormányzati Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-tes- 

   tületnek az előterjesztés határozat-tervezetét. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:    ÖB 

 

 

4./ Napirendi pont 

Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkentési intézkedéseiről 

Sebők Márta PEB elnök 

Polgármester úr írt az intézményvezetőknek levelet, hogy milyen intézkedést hajtsanak 

végre az intézményekben annak érdekében, hogy az energiafelhasználást csökkentsék. 

Balla György miniszteri biztos úr részére polgármester úr megküldte azokat az adatokat, 

amik siralmasak Lajosmizse városra nézve. A kötelező 20-25 %-os energia felhasználás 

csökkentése önkormányzatunkra is vonatkozik, illetve minden intézményünkre. 

Gázfelhasználás: 2021. évben a felhasznált mennyiség 156 000 m3, ami 17.300.000.- 

Ft-ba került, ha megtakarítjuk a 20 %-ot, ugyanez a mennyiség a mostani áron 2022. 

évben 48.126.000.- Ft-ba kerül. Ha 2023-ban megtakarítjuk a 20-25 %-ot, akkor az 

117 000 m3 mennyiséget jelent, ami 98.606.000.- Ft nettó áron számítva, s ehhez még 

az ÁFÁ-t is hozzá kell számolni. Ez borzasztó ár. 

Elektromos áramfogyasztás:  2021. évben 613.778 kw óra,  27.200.000.- Ft-ba került. 

2022. évben megtakarítással 605.000 kw óra, ez 35.253.000.- Ft-ba kerül. Jövő évben 

pedig a 20-25 %-os megtakarítással 458.410 kw óra, 132.523.000.- Ft-ba fog kerülni 

nettó. Ebben benne van a közvilágítás is. 

dr. Csikai Zsolt belső ellenőr 

2021-22. évben nincs betervezve a 20-25 %-os csökkentés.  

dr. Balogh László jegyző 

Nem lehet betervezni, csak jövőre.  

Sebők Márta PEB elnök 

Az intézkedések fel vannak sorolva. Ebben az intézkedésben nem látom a konkrét 

következetes utasításokat, annak a felelősét és a végrehajtást. Nem látjuk, hogy hogyan 

lehet számon kérni ezt a rendelkezést, és minek mennyi lesz a megtakarítása. Az előző 

bizottsági üléseken és testületi ülésen volt arról szó, hogy szakemberek fogják megnézni 

az intézményeket és tanácsot, segítséget adnak, hogy az intézményvezetők mit tegyenek, 

hol lehet leghatékonyabban a megtakarításokat elérni. Az intézményvezetőknek van-e 

olyan apparátusa, aki képes ezeket kiszámolni, költség kalkulációt készíteni. 

Basky András polgármester 

A megtakarításokat beleírtuk, az intézményvezetőknek a feladatkörük ezeket 

megvalósítani.  

Sebők Márta PEB elnök 

Az intézményvezetők fogják ezt tudni, hogy hány körön van a fűtés, melyik kört lehet 

lekapcsolni, hogy lehet elválasztani a radiátoron lévő hőszabályozót a termosztátról, 

melyek azok, amelyeket le lehet választani. Hogyan lehet lekapcsolni áramköröket,  
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radiátorokat. Erre kellene szakember, aki segítsen abban, hogy a fűtési rendszert hogyan 

kell korszerűsíteni. 

Basky András polgármester 

Valamennyi intézménynél a fűtés szabályozás megtörtént, s Dancsa Béla volt, akitől 

segítséget kértünk az intézményeknél, (Egészségház, Művelődési Ház, Óvoda), hogy 

milyen intézkedéseket tegyünk. A legkorszerűbb kazánokat is ő generálja, ő szabályozta 

be a hőfokokat. 

Sebők Márta PEB elnök 

Elektromos áramnál mi a helyzet? 

Basky András polgármester 

Elektromos áramnál ki kell kapcsolni, amit nem fogunk használni. A szökőkutat sem 

használjuk. A lámpatestek korszerűsítése folyamatban van, LED-esre átállítjuk a 

fénycsövet. Erre a számítások elkészültek. 

dr. Balogh László jegyző 

430 ezer forint az önkormányzatnál a fénycsövek cseréje. 

Sebők Márta PEB elnök 

Kézmelegítő kiváltása, melegvíz kikapcsolás megtörtént-e? 

Vörösné Gajdácsi Anita EGYSZI int.vez.h. 

Az Egészségháznál minden intézkedés megtörtént, ami nem szükséges, azt kihúztuk. A 

hűtőszekrényeknél is ami fontos, hogy üzemeljen, azt meghagytuk, ami nem annyira, 

azt kihúztuk. A kézmelegítőt az időseknél meghagytuk, hogy legyen melegvíz. 

Mindenhol, máshol csökkentettük a melegvizet. Melegvíz hőmérsékletét is 

csökkentettük. 

Sebők Márta PEB elnök 

Mi a helyzet az intézményeknél? 

Borbély Ella ÖB-PEB tag 

Én, mint az óvoda alkalmazottjaként mondom, hogy hetente kétszer kapunk felhívást a 

takarékoskodásra az intézményvezető asszonytól. Szülőértekezleten a szülők figyelmét 

felhívtuk, hogy a gyermeket rétegesen öltöztessék. Reggel még sötét van, fel kell 

kapcsolni a villanyt, ahogy bejönnek a gyermekek, de később lekapcsoljuk. Van olyan,  

amikor borult az idő, akkor fel kell kapcsolni, de arra nagyon vigyázunk, hogy ne sokáig 

legyen felkapcsolva. Egy hűtő van a Szent Lajos úti óvodában, ami megy. A szárítógépet 

nem használjuk. A mosógép akkor megy, amikor tele van. Minden olyan intézkedést 

betartunk, ami a takarékosságról szól. A központi óvodára és a Rákóczi úti óvodára is 

ez hatja át a mindennapjainkat. A nagy óvodában még nincs fűtés, úgy tudom. Ennél 

többet tenni már nem tudunk. 

dr. Balogh László jegyző 

381.- Ft-os lesz a villanyár január 1-től. 

 

Sebők Márta PEB elnök 

Kimutatható-e a megtakarítás, és a felhasználás, mivel már szeptembertől folyamatban 

van? 
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Basky András polgármester 

Kimutatható, havonta kell beküldeni a fogyasztást. Érezhető az, hogy a fogyasztás az 

eddigiekhez képest csökkent. Az épületet elhagyjuk pénteken délben, naponta akkor is 

35-36 kw fogy el azokra a dolgokra, amiket nem tudunk kikapcsolni, a tűzjelző, riasztó, 

telefonközpont, ami kiszolgálja az Egészségházat is, a szünetmentesítő, áram alatt lesz. 

Amit lehet, kikapcsolunk. Így is 35 kw-ot használunk. 85 kw volt a napi fogyasztásunk,  

amikor kezdtük. Villanyt nem kapcsoljuk fel, reggel a fűtés fel van kapcsolva, 10 órakor 

lekapcsoljuk. 

Sebők Márta PEB 

Azok az önkormányzatok, akik nem tudják a 20-25 %-os megtakarítást, azokkal mi lesz? 

Basky András polgármester 

Azokat valószínű nem fogja segíteni az állam.  

Lukács Józsefné MKVB elnök 

22 C kellene a gyermekekre és az idősekre. 

Sipos Ágnes óvodavezető 

Így jött ki a levél, és azt fogjuk is tartani. 

Basky András polgármester 

Azt el kell kerülni, hogy azért ne legyen fűtés, mert kikapcsolják a fűtést, hogy 

fizetőképtelen az önkormányzat. 980 db lámpatestből 50 db-ot javasol kikapcsolni. 

Sebők Márta PEB elnök 

Hol lehet még a közvilágításon spórolni? 

Belusz László ÖB elnök 

Központi park, Iskola-tó környéke. 

Basky András polgármester 

Kandeláberek világítják a központi parkot. 

Sebők Márta PEB elnök 

Mi van a templomnak a világításával? 

Basky András polgármester 

Azt meg kell vizsgálni. 

Basky András polgármester 

Az Iskola-tó melletti lámpákat ki kellene kapcsolni. Az óvoda háta mögött nem 

szüntetném meg a közvilágítást. 

Sebők Márta PEB elnök 

A központi parkban a közvilágítást is le kellene kapcsolni. 

Basky András polgármester 

Teljes egészében a központi parkban nem lehet a közvilágítást megszüntetni. 

dr. Balogh László jegyző 

Azt, hogy egységes világítás legyen és a szabály szerinti minimumoknak teljesülni kell. 

Azt nem tehetjük meg, hogy teljes egészében lekapcsoljuk. 

Tóth-Orlov Bettina PEB tag 

A piac megvilágítás szükséges teljes egészében? 

Nagy István informatikus 

A kamerák éjszaka világítás nélkül nem működnek. 
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Farkasné Őze Angéla pénzügyi irodavezető 

Mozgásérzékelésre átkapcsolná, akkor meg lehetne oldani, hogy a kamerák tudjanak 

működni. 

Dodonka Csaba pályázati referens 

Az ellenőrzés nem fogja támogatni a mozgásérzékelést. Sőt ez büntetendő is. 

Basky András polgármester 

A piacnál meg kell nézni, hogy milyen lehetőségek vannak arra, hogy csökkentsük a 

villamos áram használást. 

Belusz László ÖB elnök 

A P+R parkolónál hogyan lehet csökkenteni az áramot. Javaslatom, hogy ott is csak 2 

izzó legyen- A működő izzók számának a csökkentése kellene. 

Basky András polgármester 

A P+R parkolónál néhány izzó világít, a többi pedig nem. 

Sebők Márta PEB elnök 

Külső kamerák költsége mennyi? 

Basky András polgármester 

Ugyanannyi, mint a többi kamera költsége. 

Borbély Ella ÖB tag 

Az új játszótérnél a Radnóti téren 3 világító test van. 

Sebők Márta PEB elnök 

Mi van az intézményekkel, Művelődési Ház és Könyvtár nyitva tartásának rövidítése. 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Vasárnap, hétfőn nincs nyitva a könyvtár és kedden sem. 18-16 C van beállítva. 16 C 

van éjszaka. 

Művelődési Ház vasárnap, hétfő, kedden lesz zárva tartási ideje. A tanfolyamok ideje 

16.00-18.00 óra között van. 

Sebők Márta PEB elnök 

A tűzzománc szakkör működik? 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Szeretném, ha működne. Én a kis közösségeket próbálom megmenteni. Ha a Művelődési 

Ház zárva lesz, akkor 16 C lesz. A könyvtárnál két LED-es fénycső van, a kinti 

kandelábereket lekapcsoltam 

Borbély Ella ÖB-MKVB tag 

A pénzes tanfolyamoknak van bérleti díja? 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Igen van bérleti díja. A Művelődési Ház a bevételét az év végéig 6 millió forintban tudja 

teljesíteni előreláthatólag. Ha úgy dönt a testület, hogy tarthatatlan az állapot, akkor 

igazodunk hozzá. A nyitva tartásunkat 16.00 és 20.00 óra között megtartanánk. 15 C-ra 

vesszük le a színház terem fűtését. 

A Régi Városházán van 18 konvektor, ez hogyan működjön. Egy konvektor 6 m3 gázt 

használ. A vezetékek régiek már. 

Basky András polgármester 

Az 5 C-ot kellene tartani a Régi Városháza épületében is. 
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Borbély Ella ÖB-MKVB tag 

Hőfokszabályozós dolgot nem lehetne vásárolni? 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Mérlegelni kell, hogy mi a drágább az áram, vagy a gáz. 

Belusz László ÖB elnök 

Az épületnek a fennmaradása fontos, az épületnek az állaga romlik, ha nincs fűtés. 

Legalább 8 C-os temperáló fűtés a Régi Városháza épületében is kell. 

Nagy István informatikus 

Földelés nincs a villanyhálózaton, gyenge a hálózat 

Sipos Ágnes óvodavezető 

Három hétig zárva lesz az iskola. Az óvodában a gyermeklétszám ezzel csökkenni fog. 

A konyha a nagy óvodában van. A nagy óvodában főzni kell. 

Basky András polgármester 

Amikor a téli szünet jön, akkor az egyik konyhát kell üzemeltetni. Az óvodát nem 

zárnám be, 2 csoportot legalább fenn kellene tartani. 

Sebők Márta PEB elnök 

Pártház problematikája. 

Basky András polgármester 

Olyan szerződést tudunk kötni, ha a Mizse K Klub igényli a helyiséget, akkor ő fizeti a 

fűtési és világítási számlát. 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Az iskola 3 hétre zárva lesz, szeretné-e a fenntartó, hogy a Művelődési Ház akkor 

bezárna, azaz 2021. december 21-től 2022. január 8-ig. 

Basky András polgármester 

Január-februárban milyen programokat kell megszervezni a Művelődési Ház nagy 

termében, az a kérdés. Ha ott nincsenek programok, akkor március 1-től 

kezdődhetnének a programok. 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Január és február között nem mertem felvállalni semmit. 

dr. Balogh László jegyző 

Kecskeméten 3 nap látogatás van a könyvtárban. Januárban, februárban 100 millió forint 

többletkiadás lesz durván. El kell felejteni a Művelődési Házban a programokat. 

Januárban, februárban nem látjuk még a jövő évi gázárakat. 

Sebők Márta PEB elnök 

A focipálya mennyibe kerül évente? 

Farkasné Őze Angéla pénzügyi irodavezető 

Összességében 30 millió forint, ebből beruházás 16 millió forint, a fenntartás 14-15 

millió forint. 

Sebők Márta PEB elnök 

Ezt szükséges nekünk fenntartani? 

Basky András polgármester 

Azt fenn kell tartani. Mindent nem lehet bezárni. 

Borbély Ella ÖB-MKVB tag 
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Ha bezárnánk, azzal tönkre tennénk Lajosmizse sportját. 

Basky András polgármester 

Azt fenn kell tartani, mindennap 100 gyermek fordul meg, azokat szükséges ellátni. 

Sebők Márta PEB elnök 

A focipálya működési költségeit felül kellene vizsgálni. 

Sebők Márta PEB elnök 

Az intézmények hogyan állnak a költségvetésükkel? 

Basky András polgármester 

A múlt héten egyeztettünk az intézmények költségvetésében. Mindegyik intézményi 

költségvetés kezelhető. Mi is zároljuk a költségvetést. 

Sebők Márta PEB elnök 

Minden intézmény hozza, hogy mit szeretne vásárolni, s ahhoz engedély legyen 

szükséges. 

dr. Balogh László jegyző 

Munkabért lehet fizetni, jogszabályon alapuló kifizetéseket lehet teljesíteni. 

Basky András polgármester 

Eddig is előzetesen kellett kötelezettséget vállalni. 

 

Sápi Tibor bizottsági tag 15 órakor eltávozott az ülésről, az Önkormányzati Bizottság 4 

fővel, a Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottság 4 fővel 

határozatképes a továbbiakban. 

 

Sebők Márta PEB elnök 

A költségvetésben legyenek zárolva a kifizetések, 25.000.-Ft feletti új kötelezettség 

vállalásokhoz további engedély szükséges. Ez vonatkozzon az intézményekre is. 

 

Belusz László ÖB elnök 

Mi megbíztunk intézményvezetőket, nekik felelősségük az intézmények irányítása. 

Most visszafelé haladunk? 

 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Táncház megvalósítására 600.000.- Ft-ot nyertünk, egy táncház költsége 120.000.- Ft,. 

5 táncházat tudunk megvalósítani így. 

 

dr. Balogh László jegyző 

A Művelődési Háznak a költségvetése teljesült, neki az a feladata, hogy szervezze a 

kulturális dolgokat. A testületnek azt kell eldönteni, hogy az 50 millió forintot elköltsük, 

vagy takarítsunk meg belőle. 

 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Déryné Ifi asszony  filmvetítés lesz október 26-án. Olyan nagy színházi előadásokat nem 

hozunk, ami terhelné a költségvetést. 
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Sebők Márta PEB elnök 

Mekkora az az összeg, amit hozzá kell tenni az önkormányzatnak a jelenleg futó 

pályázatokhoz? Itt megnyert pályázatok vannak, ha ezek nem valósulnak meg, akkor ezt 

vissza kell fizetni. 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

November 5-én Boszorkány szombat, november 26-án advent első szombatja, adventi 

szöszmötölős. Oda terveztük a táncházat. Decemberben a Jászolkiállítás, Gyermekek a 

gyermekekért gálaműsor. A fesztivált elhagyjuk, ami az Adventet átöleli. 

Sebők Márta PEB elnök 

A folyamatban lévő pályázatokat meg kell valósítani. 

Basky András polgármester 

A januári és februári programot kell visszafogni. 

Óber Roland Műv. Ház igazgató 

Öt új szakkört indítottunk el. Az NMI keretében kívánjuk megvalósítani. A kollégák 

elvégezték ehhez a 70 órás továbbképzést. 

Bagdi Emőke műsora lenne november 17-én. 2.700.- Ft-os belépővel számoltunk. 

dr. Balogh László jegyző 

Döntéseket kell hozni. 

Sebők Márta PEB elnök 

Az intézmények költségvetését felül kell vizsgálni és a megtakarításokat ott hagyni az 

energiaköltségek finanszírozására. 

Basky András polgármester 

Minden intézménynél a költségvetést átnéztük. Valamennyi intézmény a 

költségvetésébe belefér. Az intézményeknél jutalom kifizetésére lehetőség nem lesz. Az 

intézményeknél egyszeri cafetéria kifizetésére tennék javaslatot, 75.000.- Ft értékű 

cafetériát kapjon minden intézmény dolgozója. Így beleférne minden intézmény a 

költségvetésbe. Továbbra is fontos a nagyon szoros gazdálkodás. A LED-es égőcsere 

megtörténik a Hivatalnál. Tudtunk elérni költségmegtakarítást a következő évi 

energiaköltségek kifizetésére. A dologi eszközök vásárlásához polgármesteri engedély 

szükséges. 

dr. Balogh László jegyző 

A költségek felül lettek vizsgálva az intézményeknél, mindenkinél a dologi kiadásoknál 

lesznek problémák, minden intézményvezető jelezte, hogy a személyi költségből át kell 

csoportosítani. 

A Hivatalnál akként próbálunk takarékoskodni a fűtéssel, hogy 4 napos munkahétre 

térünk át. 4 hónapig minden héten 4 napig 10 órát fogunk dolgozni. Péntekenként pedig 

két kolléga lesz 4 órában ügyeletes. A fűtés ekkor nem fog indulni. 

Sebők Márta PEB elnök 

Az intézményeknél mi a helyzet? 

Basky András polgármester 

Minden intézménynél legyen 20-25 %-os megtakarítás. 

Nagy István informatikus 

A kamerákkal mi legyen? A kamerák 1 kw-nál többet nem fogyasztanak. 
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Zsolnainé Cserni Andrea IGSZ vezető 

Az iskola konyhánál tudunk a fűtésen valamennyit spórolni és a villanyon is tudunk. Mi 

a gázt fizetjük és az óvoda konyha a fűtést és a kis tornatermet. Ebédlő fűtését mi 

fizetjük, temperáló fűtés lesz. Munkaidő előtt valamennyivel fog felfűteni. 

Sebők Márta PEB elnök 

Az ebédlőt külön kellene fűteni a konyhától. Szükséges a fűtésrendszer felülvizsgálata 

a konyha és az étkezők tekintetében. Szükséges az IGSZ fűtésrendszerének a 

felülvizsgálata is. 

Sebők Márta PEB elnök 

Cédula házzal mi a helyzet? 

Basky András polgármester 

Arról volt szó, hogy fűtés nélkül lehet használni a házat. Később, akik ott tartanak Isten 

tiszteletet, azt ígérték, hogy ha használhatják a házat, akkor fizetik a fűtést.  

Sebők Márta PEB elnök 

Cédulaháznál mennyibe kerül a temperáló fűtés, azt meg kell vizsgálni. 

Borbély Ella ÖB-MKVB tag 

Testületi ülésen nem igényeljük a pogácsát, semmit, még Karácsonyi ünnepséget sem. 

Karácsonyi díszvilágítás sem kell, csak a Városház téren délután 16.00 órától 20.00 

óráig. A 20-25 %-al mennyit spórolhatunk meg? 

dr. Balogh László jegyző 

100 millió forintot legalább. 

Muhariné Mayer Piroska aljegyző 

Akkor pontokban szedve a következő intézkedési javaslatok vannak: 

 

- Sportpálya esti világításának felülvizsgálata; 

- Sportpálya használati megállapodásának felülvizsgálata; 

- Római Katolikus templom megvilágításának felülvizsgálata; 

- Piac közvilágításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- Intézmények külső világításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- A Dózsa György út melletti központi park kandeláber sor kikapcsolása; 

- A központi parkban a szobrok megvilágításának kikapcsolása és az összes többi 

kandelábernek a kikapcsolása, az iskolához vezető kandeláber kivételével; 

- A közvilágítás felülvizsgálata; 

- Iskola melletti park világítás lekapcsolása; 

- Iskola-tó melletti világítás lekapcsolása; 

- P+R parkolóban lévő izzók számának csökkentése; 

- Művelődési Ház és Könyvtár nyitva tartásának csökkentése, vasárnap, hétfő kedd 

zárva, szerdától szombatig nyitva; 

- A színházterem hőfokának levétele 15 C-ra; 

- Az intézmény bezárása 2022. december 21-től 2023. január 8-ig; 

- A régi városháza épületében 7-8 C-os temperáló fűtés tartása; 

- Dózsa György út 82. (Pártház) szám alatti önkormányzati ingatlan használata 

csak úgy történhet, ha a közüzemi költségeket a bérlő fizeti; 

- Önkormányzati és intézményi költségvetésből a kifizetések zárolása; 
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- A dologi és a beruházási kiadások esetében az új vásárlásokhoz polgármesteri 

engedély szükséges, kivéve az elnyert közbeszerzéssel érintett kiadásokat; 

- A Lajosmizsei Közös Önkormányzati Hivatalnál munkaidő változtatás. Hétfőtől 

csütörtökig napi 10 órában, azaz heti 40 órában jegyzői intézkedés alapján a 

Hivatal energia megtakarításának érdekében;  

- Az IGSZ esetében fűtésrendszer felülvizsgálata szakemberrel; 

- A Bajcsy-Zsilinszky utcai közösségi házban maximum 8 C-os temperáló fűtés 

megtartásának megvizsgálása; 

- karácsonyi díszkivilágítás csak a Városház téren és időzítéssel; 

 

Sebők Márta PEB elnök 

Aki az Önkormányzat energiacsökkentési intézkedéseiről szóló előterjesztést az 

elhangzottakkal elfogadja, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 

Megállapítom, hogy a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt-, a Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottság 

4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt, - az Önkormányzati Bizottság 

4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt- az alábbi határozatokat hozta: 

142/2022. (X. 18.) PEB hat. 

Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkentési  

intézkedéseiről 

HATÁROZAT 

 

  Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pén- 

  zügyi Ellenőrző Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő- 

  testületnek az Önkormányzat energiacsökkentési intézkedései- 

  ről szóló előterjesztést az alábbi intézkedésekkel: 

 

- Sportpálya esti világításának felülvizsgálata; 

- Sportpálya használati megállapodásának felülvizsgálata; 

- Római Katolikus templom megvilágításának felülvizsgálata; 

- Piac közvilágításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- Intézmények külső világításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- A Dózsa György út melletti központi park kandeláber sor kikapcsolása; 

- A központi parkban a szobrok megvilágításának kikapcsolása és az összes többi 

kandelábernek a kikapcsolása, az iskolához vezető kandeláber kivételével; 

- A közvilágítás felülvizsgálata; 

- Iskola melletti park világítás lekapcsolása; 

- Iskola-tó melletti világítás lekapcsolása; 

- P+R parkolóban lévő izzók számának csökkentése; 

- Művelődési Ház és Könyvtár nyitva tartásának csökkentése, vasárnap, hétfő kedd 

zárva, szerdától szombatig nyitva; 

- A színházterem hőfokának levétele 15 C-ra; 

- Az intézmény bezárása 2022. december 21-től 2023. január 8-ig; 

- A régi városháza épületében 7-8 C-os temperáló fűtés tartása; 
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- Dózsa György út 82. (Pártház) szám alatti önkormányzati ingatlan használata 

csak úgy történhet, ha a közüzemi költségeket a bérlő fizeti; 

- Önkormányzati és intézményi költségvetésből a kifizetések zárolása; 

- A dologi és a beruházási kiadások esetében az új vásárlásokhoz polgármesteri 

engedély szükséges, kivéve az elnyert közbeszerzéssel érintett kiadásokat; 

- A Lajosmizsei Közös Önkormányzati Hivatalnál munkaidő változtatás. Hétfőtől 

csütörtökig napi 10 órában, azaz heti 40 órában jegyzői intézkedés alapján a 

Hivatal energia megtakarításának érdekében;  

- Az IGSZ esetében fűtésrendszer felülvizsgálata szakemberrel; 

- A Bajcsy-Zsilinszky utcai közösségi házban maximum 8 C-os temperáló fűtés 

megtartásának megvizsgálása; 

- karácsonyi díszkivilágítás csak a Városház téren és időzítéssel; 

 

 Határidő: 2022. október 20. 

 Felelős:     PEB  

 

  

48/2022. (X. 18.) MKVB  

Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkentési  

intézkedéseiről 

HATÁROZAT 

 

Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Mező- 

  gazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottsága elfogadásra  

                      javasolja a Képviselő-testületnek az Önkormányzat energiacsökkentési  

                      intézkedéseiről szóló előterjesztést az alábbi intézkedésekkel: 

 

- Sportpálya esti világításának felülvizsgálata; 

- Sportpálya használati megállapodásának felülvizsgálata; 

- Római Katolikus templom megvilágításának felülvizsgálata; 

- Piac közvilágításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- Intézmények külső világításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- A Dózsa György út melletti központi park kandeláber sor kikapcsolása; 

- A központi parkban a szobrok megvilágításának kikapcsolása és az összes többi 

kandelábernek a kikapcsolása, az iskolához vezető kandeláber kivételével; 

- A közvilágítás felülvizsgálata; 

- Iskola melletti park világítás lekapcsolása; 

- Iskola-tó melletti világítás lekapcsolása; 

- P+R parkolóban lévő izzók számának csökkentése; 

- Művelődési Ház és Könyvtár nyitva tartásának csökkentése, vasárnap, hétfő kedd 

zárva, szerdától szombatig nyitva; 

- A színházterem hőfokának levétele 15 C-ra; 

- Az intézmény bezárása 2022. december 21-től 2023. január 8-ig; 

- A régi városháza épületében 7-8 C-os temperáló fűtés tartása; 
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- Dózsa György út 82. (Pártház) szám alatti önkormányzati ingatlan használata 

csak úgy történhet, ha a közüzemi költségeket a bérlő fizeti; 

- Önkormányzati és intézményi költségvetésből a kifizetések zárolása; 

- A dologi és a beruházási kiadások esetében az új vásárlásokhoz polgármesteri 

engedély szükséges, kivéve az elnyert közbeszerzéssel érintett kiadásokat; 

- A Lajosmizsei Közös Önkormányzati Hivatalnál munkaidő változtatás. Hétfőtől 

csütörtökig napi 10 órában, azaz heti 40 órában jegyzői intézkedés alapján a 

Hivatal energia megtakarításának érdekében;  

- Az IGSZ esetében fűtésrendszer felülvizsgálata szakemberrel; 

- A Bajcsy-Zsilinszky utcai közösségi házban maximum 8 C-os temperáló fűtés 

megtartásának megvizsgálása; 

- karácsonyi díszkivilágítás csak a Városház téren és időzítéssel; 

 

 Határidő: 2022. október 20. 

 Felelős:     PEB  

 

 

123/2022. (X. 18.) ÖB hat. 

Előterjesztés az Önkormányzat energiacsökkentési  

intézkedéseiről 

HATÁROZAT 

 

  Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ön- 

  kormányzati Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő- 

  testületnek az Önkormányzat energiacsökkentési intézkedései- 

  ről szóló előterjesztést az alábbi intézkedésekkel: 

 

- Sportpálya esti világításának felülvizsgálata; 

- Sportpálya használati megállapodásának felülvizsgálata; 

- Római Katolikus templom megvilágításának felülvizsgálata; 

- Piac közvilágításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- Intézmények külső világításának felülvizsgálata, mozgásérzékelő elhelyezése; 

- A Dózsa György út melletti központi park kandeláber sor kikapcsolása; 

- A központi parkban a szobrok megvilágításának kikapcsolása és az összes többi 

kandelábernek a kikapcsolása, az iskolához vezető kandeláber kivételével; 

- A közvilágítás felülvizsgálata; 

- Iskola melletti park világítás lekapcsolása; 

- Iskola-tó melletti világítás lekapcsolása; 

- P+R parkolóban lévő izzók számának csökkentése; 

- Művelődési Ház és Könyvtár nyitva tartásának csökkentése, vasárnap, hétfő kedd 

zárva, szerdától szombatig nyitva; 

- A színházterem hőfokának levétele 15 C-ra; 

- Az intézmény bezárása 2022. december 21-től 2023. január 8-ig; 

- A régi városháza épületében 7-8 C-os temperáló fűtés tartása; 
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- Dózsa György út 82. (Pártház) szám alatti önkormányzati ingatlan használata 

csak úgy történhet, ha a közüzemi költségeket a bérlő fizeti; 

- Önkormányzati és intézményi költségvetésből a kifizetések zárolása; 

- A dologi és a beruházási kiadások esetében az új vásárlásokhoz polgármesteri 

engedély szükséges, kivéve az elnyert közbeszerzéssel érintett kiadásokat; 

- A Lajosmizsei Közös Önkormányzati Hivatalnál munkaidő változtatás. Hétfőtől 

csütörtökig napi 10 órában, azaz heti 40 órában jegyzői intézkedés alapján a 

Hivatal energia megtakarításának érdekében;  

- Az IGSZ esetében fűtésrendszer felülvizsgálata szakemberrel; 

- A Bajcsy-Zsilinszky utcai közösségi házban maximum 8 C-os temperáló fűtés 

megtartásának megvizsgálása; 

- karácsonyi díszkivilágítás csak a Városház téren és időzítéssel; 

 

 Határidő: 2022. október 20. 

 Felelős:     ÖB 

 

 

5./ Napirendi pont 

Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. - 2022. 08. 31. időszak közötti nem 

közművel összegyűjtött háztartási szennyvízre vonatkozó beszámolójának 

elfogadása 

Sebők Márta PEB elnök 

Elkészült a Faragó Környezetvédelmi Kft-nek a nem közművel összegyűjtött háztartási 

szennyvízre vonatkozó beszámolója 2022. 01. 01- 2022. 08. 31. időszakra vonatkozóan. 

Elfogadásra javaslom. Kérdés, hozzászólás van-e? Nincs. 

Aki elfogadja az előterjesztés határozat-tervezetét, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 

Megállapítom, hogy a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 5 igen szavazattal – ellenszavazat, 

tartózkodás nem volt-, a Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottság 

4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt-, az Önkormányzati Bizottság 

4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt- az alábbi határozatokat hozta: 

143/2022. (X. 18.) PEB hat. 

Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. -  2022. 08. 31.  

időszak közötti nem közművel összegyűjtött háztartási  

szennyvízre vonatkozó beszámolójának elfogadása 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pén- 

   zügyi Ellenőrző Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő- 

   testületnek a Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01.- 2022.  

   08. 31. időszak közötti nem közművel összegyűjtött háztartási 

   szennyvízre vonatkozó beszámolóját. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     PEB 
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49/2022. (X. 18.) MKVB hat. 

Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. -  2022. 08. 31.  

időszak közötti nem közművel összegyűjtött háztartási  

szennyvízre vonatkozó beszámolójának elfogadása 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Me- 

zőgazdasági, Környezetvédelmi és Városstratégai Bizottsága  

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a Faragó 

Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01.- 2022. 08. 31. időszak közötti  

nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízre vonatkozó 

beszámolóját. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     MKVB 

 

124/2022. (X. 18.) ÖB hat. 

Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01. -  2022. 08. 31.  

időszak közötti nem közművel összegyűjtött háztartási  

szennyvízre vonatkozó beszámolójának elfogadása 

HATÁROZAT 

 

   Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ön- 

   kormányzati Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő- 

   testületnek a Faragó Környezetvédelmi Kft 2022. 01. 01.- 2022.  

   08. 31. időszak közötti nem közművel összegyűjtött háztartási 

   szennyvízre vonatkozó beszámolóját. 

   Határidő: 2022. október 20. 

   Felelős:     ÖB 

 

5./ Napirendi pont 

Egyebek – helyi adók felülvizsgálata (szóban) 

dr. Balogh László jegyző 

Amennyiben az adónemen változtatni kívánunk, november 30-ig meg kell tenni. Most 

két adónemünk van, iparűzési adó 1,6 %-on áll, és az idegenforgalmi adó, ami 400.000.- 

Ft-on van jelenleg. Az iparűzési adó 2 % lehet. Kunszentmiklóson, Tiszakécskén, 

Nagykőrösön 2 %, Kecskeméten 1,6 %, Kerekegyházán 1,6 %, Felsőlajoson 1,5. Az 

idegenforgalmi adó 530.000.- Ft lehetne maximum.  Felmerül az új adónem lehetősége, 

építmény adó, kommunális adó, ami 31.000.- Ft/háztartás lehetne. Sok helyen ebből 

oldották meg a hulladékszállítást. Építményadót négyzetméterre lehet kivetni, ez 

többezer forint. Lehetne ebadó is. 

dr. Csikai Zsolt belső ellenőr 

Ehhez apparátus kell, hogy le lehessen ellenőrizni, hogy ingatlanonként hány kutya van. 

Olyan adónemet hozzon Lajosmizse város, aminek adóalapját be tudja bizonyítani. 
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Egyébként nem most kellene új adókat kivetni, amikor az energia és fűtésköltségek 

egyébként is súlyosan sújtják az állampolgárokat, s még az áremelkedések miatt az 

infláció is nagy, ez is az állampolgárokat sújtja. 

 

Péli Szilveszter PEB tag távozott az ülésről 16.40 órakor, a Pénzügyi Ellenőrző 

Bizottság a továbbiakban 3 fővel határozatképes. 

 

Muhariné Mayer Piroska aljegyző 

Megvizsgáljuk annak lehetőségét, hogy hogyan lehet bevezetni a felvetett adónemeket 

és milyen tárgyi, dologi költségei vannak. 

Sebők Márta PEB elnök 

Kérdezem, hogy van-e még valakinek kérdése, bejelentenivalója? Amennyiben nincs, 

megköszönöm a jelenlevők részvételét, a mai együttes ülésünket ezennel berekesztem 

16.45 órakor. 

 

K.mf. 

 

 

 

Sebők Márta                  Belusz László   Lukács Józsefné  

PEB elnök         ÖB elnök    MKVB elnök 

 

 

Belusz László        Sebők Márta    Borbély Ella 

PEB tag    ÖB tag     MKVB tag 

jkv. aláírója    jkv. aláírója    jkv. aláírója 
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